

[Text]

• 1815

The main estimates are before us of course, and again we will have a proposal to look at those.

If you agree, let us move along with the other items on our housekeeping agenda.

First the election of a vice-chairman: I would invite motions for the election of the vice-chairman for the committee.

Mr. Reimer.

Mr. Reimer: I nominate Nic Leblanc as vice-chairman.

The Chairman: Do we have a seconder?

Mr. Friesen: I will second that.

The Chairman: Further comments?

Mr. Langdon: Mr. Chairman, we are trying to start a system of bipartisanship in Chairs and under this new approach we are taking I would like to nominate Pauline Jewett as vice-chair of the committee.

The Chairman: Do I have a seconder?

Mr. Axworthy: I will second it.

The Chairman: Any further nominations?

Do you wish to go to any form of secret ballot or may I take it . . .

Mr. Friesen: Just on a technicality, I think it is normal that if a person has been nominated who is not present there should be some indication that that person has agreed to the position. Has this been discussed between the nominator and Ms Jewett?

Mr. Langdon: It is clearly a problem because the special joint committee, of which there is a fair overlap of membership, is out of Ottawa this week. I think that explains the numbers who are here, and I fear that if we checked with various people we would find that notice had not been received of the meetings themselves.

The Chairman: Even if we take the nomination, I would like to move as quickly as we can to a vote.

Are there any other nominations?

The first name in nomination is Mr. Leblanc. Those who support Mr. Leblanc, may I see your hands, please? Those who would support Miss Jewett?

It is the pleasure of the committee that we ask Mr. Leblanc to be our vice-chairman.

Congratulations.

Mr. Leblanc: *Merci.* Thank you very much.

The Chairman: I would like then to move to the appointment of the Subcommittee on Agenda and Procedure, more commonly known as the steering committee. The normal question is that the chairman, the vice-chairman and—if we do it the way we did last time—one person from each party compose the Subcommittee on Agenda and Procedure.

[Translation]

Bien sûr, nous sommes saisis des prévisions budgétaires, et nous allons nous intéresser à cette question.

Si vous le voulez bien, passons au reste de notre ordre du jour.

Pour commencer, l'élection d'un vice-président: j'attends les motions pour l'élection du vice-président.

Monsieur Reimer.

M. Reimer: Je propose la candidature de Nic Leblanc à la vice-présidence.

Le président: La motion est appuyée?

M. Friesen: J'appuie la motion.

Le président: D'autres observations?

M. Langdon: Monsieur le président, nous aimerions bien que les présidences deviennent bipartistes, et dans cet esprit, je propose la candidature de Pauline Jewett à la vice-présidence du Comité.

Le président: La motion est-elle appuyée?

M. Axworthy: J'appuie la motion.

Le président: D'autres nominations?

Voulez-vous un scrutin secret, ou bien . . .

M. Friesen: Un détail technique; lorsqu'une personne a été proposée et qu'elle est absente, est-ce qu'il ne faudrait pas s'informer d'avance de ses sentiments? Est-ce que le député qui a proposé Pauline Jewett a eu l'occasion d'en discuter avec elle?

M. Langdon: Évidemment, c'est un problème, à cause de l'existence du comité spécial mixte qui est en voyage cette semaine et dont les membres appartiennent également à ce Comité. Cela explique que nous soyons si peu nombreux, et je crains fort que certains n'aient même pas reçu d'avis de convocation.

Le président: Même si nous acceptons la nomination, nous allons devoir voter le plus vite possible.

Y a-t-il d'autres nominations?

M. Leblanc a été nommé tout d'abord; qui est en faveur de M. Leblanc; veuillez lever la main s'il vous plaît? Qui est en faveur de la candidature de M^{lle} Jewett?

Le Comité a le plaisir de demander à M. Leblanc d'assumer la vice-présidence.

Félicitations.

M. Leblanc: *Thank you.* Merci beaucoup.

Le président: Je passe maintenant à la nomination des membres du Sous-comité de l'ordre du jour et de la procédure, plus communément connu sous le titre de comité directeur. D'ordinaire, le président, le vice-président et une personne de chacun des partis constituent le Sous-comité de l'ordre du jour et de la procédure, c'est du moins ce que nous avons fait la dernière fois.